
Oppsummering fra workshop om Økt kvalitet i hvitfisknæringen. 
Kystens Hus 3. oktober 2017. 

 

 

Deltagere: Se vedlagte deltagerliste. 

 

Møtet ble gjennomført i henhold til vedlagte program. Presentasjonene fra innlederne følger vedlagt.  

 

 

Gruppearbeid 

Etter lunsj ble det gjennomført et gruppearbeid med tre grupper. Oppgaven var som følger: 

 

Hvilke tiltak anbefaler gruppen å prøve ut som kan gi endring av adferd? 

Beskriv de fire viktigste tiltakene. 

 

De tre gruppen var sammensatt som den vedlagte oversikten viser og leverte følgende svar: 

 

Gruppe 1 

1. Tilsyn basert på kvalitetsforskriften bør i så stor grad som mulig samordnes mellom FDir, 

Mattilsynet og salgslag. Tilsynet skal også godkjenne egnethet og utrustning til fartøyene. 

2. Det må utvikles teknologi for objektiv kvalitetsgradering. 

3. Ved at det stilles krav til fiskerne fra kjøperne vil adferd endres. 

4. Alternative omsetningsformer som eksempelvis auksjoner bør utredes. 

 

Gruppe 2 

Lær av laksen – kun superior. 

 

Periodisering som sikrer markedsregulering slik at fisken kan selges når den er best betalt. Kan NR 

periodisere fangsten (NFD må eventuelt gi tillatelse)? Det må tas hensyn til at det er geografiske 

ulikheter. Kvotebonus for høstfiske og krokfanget fisk? 

 

Sertifisering av båter i henhold til standarder for utstyr om bord samt kvantum som skal sikre topp 

kvalitetsbehandling. Sertifikat fra Veritas, Mattilsynet, FDir?? 

 

Svartelisting av de som gjør en dårlig jobb? 

 

Det er motsetning mellom privatøkonomi og samfunnsøkonomi. Næringen må maksimere 

verdiskapingen pr. kg. Samtidig har flere aktører investert tungt i effektiv produksjon basert på 

margintenking. 

 

Fiskerinæringen høster av en felles ressurs og vi må ta samfunnsansvar og sikre at den forvaltes 

riktig.   

 

I dag gir omsetningssystemet industrien mulighet for reklamasjoner på kaikanten. 

 

 

 

 



Gruppe 4 

1. Kvalitetsprosjektet i Øst-Finnmark er noe nytt. Bedriftene går sammen i en felles satsing for 

kvalitet. Forutsetningen er at opplegget forplikter og er målrettet. Arbeidet harmoniseres 

rundt en felles standard. 

2. Positiv kommunikasjon i sosiale medier om fartøy og industribedrifter som leverer god 

kvalitet og skaper godt omdømme. 

3. Styrke tilsynsfunksjonen. Bruke dialog og rådgivning, og være løsningsorientert for 

forbedringstiltak. 

4. Forsøksordning med nøytrale mottaksanlegg også for ferskfisk. Fisken selges videre via 

auksjon eller kontrakter.  

 

 

I tilfelle jeg skulle ha misforstått noen av tiltakene som er beskrevet av gruppene har jeg vedlagt 

besvarelsene slik at dere eventuelt kan arrestere mine tolkninger.   

 

 

Veien videre m/Trygve Myrvang. 

Vi må unngå uke-10 syndromet, fordi den fisken som norsk industri ikke har kapasitet til å produsere 

vil bli produsert i Polen.  

 

Samtidig som flere bedrifter investerer for å kjøpe mer råstoff er kvoten av torsk på vei ned. I 

kampen om råstoffet for 2018 og fremover kan kvalitet bli taperen. 

 

En måte å ta initiativet om å øke kvaliteten på hvitfisk videre er å etablere en arbeidsgruppe med 

deltagere fra Sjømat Norge og Norges Råfisklag, der FHF er sekretær. Kontakt mot Mattilsynet gjøres 

etter behov. Gjennom oppfølging av konkrete tiltak for økt kvalitet kan arbeidsgruppen bidra til at 

det settes et kontinuerlig fokus på kvalitet. Gjennom gruppearbeidene var det særlig to tiltak som ble 

fremhevet; 

- Godkjenning/sertifisering for utrustning av båter og mengde fisk  

- Samordnet tilsyn 
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